

Brussels, August 1967
P-46/67

INFORMATION MEMO

A single market in rice
from 1 September 1967

On 1 September next, the common market organization for rice enters its final stage with the introduction of a single price for this product. The new arrangements for rice are influenced on the one hand by those which came into force for cereals in July last, and on the other by existing arrangements for rice which have been in force since September 1964 and were made with the special economic features of this product in mind.

With the establishment of a common price level, the organization of the market can be greatly simplified and the distinction between producing and non-producing countries abolished; all levies or refunds in intra-Community trade can also be eliminated. Another novel feature is the possibility of "B" intervention measures, that is to say, preventive measures taken in certain regions to avoid massive buying by the market intervention agencies.

The other features of the market organization are summarized below. Before 1 August each year, the Council will fix a basic target price for husked rice, applicable to the marketing year beginning in the course of the following calendar year, for the marketing centre of the area with the greatest deficit in the Community (Duisburg). In July 1966 this price was fixed for the 1967/68 marketing year at 18.12 u.a. per 100 kg for a standard quality at the wholesale purchasing stage (delivered to store, in bulk, not offloaded). In future, the European Parliament will be asked for its opinion before the Council takes a price decision on a proposal of the Commission. In June of this year the Commission proposed that this price be increased slightly for the 1968/69 marketing year, bringing it to 19.02 u.a. per 100 kg. This proposed price takes into account the need to keep the price for rice aligned with that for maize, modified to revise the relationship between bread grains and feed grains.

The intervention price for paddy will be derived from the basic target price, converted into paddy, less 4%. The derived intervention price for Arles, fixed for the forthcoming marketing year at 12.30 u.a. per 100 kg, will be valid for all marketing centres in France, and the derived price for Vercelli, 12 u.a. per 100 kg, will apply to the other centres in Italy.

The intervention authorities will be required to buy any supplies of paddy harvested in the Community offered to them in minimum quantities of 10 tons, provided they meet with quality requirements. The authorities may fix a higher minimum tonnage.

The threshold price will be so fixed each year that imported husked rice sells on the market at Duisburg at the basic target price. The price, calculated for Rotterdam, has been fixed at 17.78 u.a. per 100 kg for husked rice in bulk, at 22.40 u.a. per 100 kg for milled rice and at 11.33 u.a. per 100 kg for brokens.

The single Community levy for each of these three products will equal the threshold price, less the cif price Rotterdam, in each case. Export refunds, if granted, will be the same throughout the Community, but may be graduated in accordance with destination. The levies and refunds will be fixed once a week by the Commission (under Management Committee procedure in the case of refunds); the premiums to be added to the levies and the correcting factors to be applied to the refunds will also be fixed each week. As in the case of cereals, these decisions will be posted up at the Commission's headquarters.

Conversion rates based on those for husked rice and milled rice will be applied in calculating the levies on paddy and undermilled rice. Levies on processed products (flour, groats, meal, flakes and starch) will be made up as before of a variable ("broken rice") component and a fixed component (to protect the processing industry).

The levy chargeable on imports from non-member countries will be reduced by a standard amount in the case of rice **from the** African associates and other overseas territories linked with the Community.

Import and export licences may be applied for by any interested parties irrespective of their location in the Community. For a maximum period of 2 years these licences will be valid only in the member country which issues them.

STATISTICS

In '000 tons

Usable production (husked rice)

France	78
Italy	408
EEC	486

	<u>Trade</u>	<u>Utilization</u>	
Imports	390	Industrial use (brewing, starch, technical use)	96
Exports	81	Human consumption	654
Intra-Community trade	70		
Imports from Associated States	36		

Degree of self-sufficiency

France	36%
Italy	115%
EEC	61%

Consumption (kg per head)

Italy	4.9
Netherlands	2.7
Germany, France	2.0
BLEU	1.1
EEC	2.8

Area cultivated (in ha)

France	30 000
Italy	126 000

(Source: SOEC)

COMMISSION
DES
COMMUNAUTES EUROPEENNES

Porte-Parole

Bruxelles, août 1967.
P-46

NOTE D'INFORMATION

Marché commun du riz au 1er septembre 1967

Le 1er septembre prochain l'organisation commune du marché du riz entre dans sa phase finale avec l'application du prix unique pour ce produit. Le nouveau régime pour le riz s'inspire d'une part de celui entré en vigueur pour les céréales en juillet dernier et d'autre part de la réglementation en vigueur pour le riz depuis septembre 1964 établie en fonction des aspects économiques spécifiques à ce produit.

L'établissement d'un niveau commun des prix permet d'apporter à l'organisation du marché de grandes simplifications, ainsi la distinction entre Etats producteurs et Etats non-producteurs peut être supprimée; et également tout prélèvement ou restitution en échanges intracommunautaires. Une autre innovation est la possibilité des interventions "B" c.-à.-d. des interventions préventives dans certaines régions afin d'éviter des achats massifs par les organismes d'intervention.

Les autres caractéristiques de l'organisation du marché sont résumées ci-dessous. Le Conseil fixe chaque année avant le 1er août pour la campagne de commercialisation débutant l'année suivante, sur proposition de la Commission, un prix indicatif de base pour le riz décortiqué pour le centre de commercialisation de la zone la plus déficitaire de la Communauté (Duisbourg). En juillet 1966 ce prix a été fixé pour la campagne 1967/68 à 18.12 UC/100 kg en vrac pour une qualité type au stade du commerce de gros (rendue au magasin de commerce, en vrac non déchargé). A l'avenir le Parlement européen donnera son avis avant que le Conseil prenne sa décision sur la proposition de la Commission. Celle-ci a proposé d'ailleurs en juin une légère augmentation de ce prix pour la campagne 1968/69, notamment à 19.02 UC/100 kg; cette proposition est basée sur la nécessité de continuer à aligner le prix du riz sur celui du maïs, modifié pour réviser le rapport entre les céréales panifiables et fourragères.

Le prix d'intervention pour le riz paddy est dérivé du prix indicatif de base converti au riz paddy et diminué de 4 %. Le prix d'intervention dérivé pour Arles, fixé pour la prochaine campagne à 12.30 UC/100 kg est valable pour tous les centres de commercialisation en France, tandis que le prix dérivé pour Vercelli, 12.00 UC/100 kg est également valable pour les autres centres italiens.

.../...

Les organismes d'interventions ont l'obligation d'acheter le riz paddy, récolté dans la Communauté, qui leur est offert en quantité d'un minimum de 10 T et répondant aux conditions qualitatives. Les organismes peuvent fixer un tonnage minimal supérieur.

Le prix de seuil est fixé chaque année de façon que sur le marché de Duisbourg le prix de vente du riz décortiqué importé se situe au niveau du prix indicatif de base. Le prix, calculé pour Rotterdam, est fixé à 17.78 UC/100 kg en vrac pour le riz décortiqué, à 22.40 UC/100 kg pour le riz blanchi et à 11.33 UC/100 kg pour les brisures.

Le prélèvement unique pour toute la Communauté est égal au prix de seuil diminué du prix CAF Rotterdam pour chacun de ces trois produits. Si une restitution à l'exportation est donnée, celle-ci est la même pour la Communauté, mais peut être différenciée selon les destinations. Les prélèvements et les restitutions sont fixés une fois par semaine par la Commission (pour les restitutions selon la procédure du Comité de gestion); les primes s'ajoutant aux prélèvements et les correctifs applicables aux restitutions sont également fixés toutes les semaines. Tout comme pour les céréales ses décisions seront affichées au siège de la Commission.

Pour le prélèvement de riz paddy et de riz semi-blanchi, on tiendra compte des taux de conversion, respectivement par rapport au riz décortiqué et au riz blanchi. Les prélèvements pour les produits transformés (farine, gruaux, semoules, flocons et amidon) se composent comme auparavant d'un élément mobile (élément "brisures") et d'un élément fixe (pour protéger l'industrie de transformation).

Les importations en provenance des Etats Africains et Malgache associés ou des Pays et Territoires d'Outre-Mer sont frappées d'un prélèvement diminué d'un montant forfaitaire par rapport aux prélèvements en vigueur pour les autres pays tiers.

Les certificats d'importation et d'exportation pourront être demandés par toute personne intéressée quel que soit le lieu de son établissement dans la Communauté. Pendant deux ans au maximum, ces certificats ne seront valables que dans le pays membre où ils auront été délivrés.

STATISTIQUES

1965-66

En 1 000 T

Production utilisable (riz décortiqué)

France	78
Italie	408
CEE	486

	<u>Echanges</u>	<u>Usage</u>	
Importation	390	Usage industriel	
Exportation	81	(brasserie, amidon, technique)	96
Echanges intra-communautaires	70	Alimentation humaine	654
Importation en provenance des pays associés	36		

Degré d'auto-alimentation

France	36 %
Italie	115 %
CEE	61 %

Alimentation kg par tête

Italie	4.9
Pays-Bas	2.7
Allemagne, France	2.0
UEBL	1.1
CEE	2.8

H.A. récoltés

France	30.000
Italie	126.000

(Source : OSCE)